



法理学、法史学

JURISPRUDENCE AND HISTORY OF LAW

2016.11

(月刊)

主管：中华人民共和国教育部
主办：中国人民大学
编辑出版：中国人民大学书报资料中心
中心主任：武宝瑞
总编辑：高自龙
副总编辑：钱蓉 李军林
责任编辑：刘明昭 王春磊
编辑部地址：北京市海淀区中关村大街甲59号文化大厦
电话：(010)82504550-2151
通信：北京9666信箱
邮政编码：100086
电子信箱：zfs@zlzx.org
刊号：ISSN 1007-6697
CN 11-4261/D
出版日期：每月9日
印刷：廊坊市广阳区九洲印刷厂
发行：北京报刊发行局
发行范围：公开发行
邮发代号：80-761
订购：全国各地邮局
中国人民大学书报资料中心市场部
订购电话：(010)82503412、82503440
(010)82503029
开户银行：中国银行北京人大支行
户名：中国人民大学书报资料中心
账号：344156031742
广告热线：(010)62514919
广告经营许可证：
京海工商广字0086号
书报资料中心网址：
<http://www.zlzx.org>

启事

敬请文章被全文转载的作者与书报资料中心稿酬室联系稿酬事宜。
电话：(010)62515937
(010)62513249

目 录

论 苑

- 比较法中功能主义进路的历史演进
——一种学术史的考察 郑智航 3
- 自然权利与第九修正案：洛克的法律理论如何推进解释？
迈克尔·麦康奈尔 16

法 治

- 转型中国的城市化治理与发展法体系 廖奕 31
- 中国法治监督体系的评估研究 孟涛 45
- 司法解释权限的界定与行使 刘风景 54

立 法

- 刍议立法语言的“准确性”元规则及其实现
——基于规范化的分析视角 朱涛、柴冬梅 57

史 辨

- “祖制”的法律解读 朱勇 66
- 论清代“违制律”的功能及其转换 杨立民 82
- 人情、贿赂与权势
——唐代请托罪法深论 谢红星 96
- 中国古代家族司法审判程序研究 原美林、姚子骁 104

- 索引 109

JURISPRUDENCE AND HISTORY OF LAW

(Monthly) No. 11, 2016

CONTENTS

The Historical Evolution of the Functionalism in Comparative Law:

From an Academic History Perspective *Zheng Zhihang*(3)

The Natural Right and the Ninth Amendment to the United States Constitution

..... *Michael W. McConnell*(16)

Governance of Urbanization and System of Law of Development during China's

Transformation Phase *Liao Yi*(31)

Research on the Evaluation of Supervision System of Rule of Law in China *Meng Tao*(45)

Definition and Application of Judicial Interpretation Power *Liu Fengjing*(54)

On the Accuracy of Legislative Language : From the Perspective of Standardization

..... *Zhu Tao, Chai Dongmei*(57)

Legal Interpretation of "Zu-Zhi" *Zhu Yong*(66)

"Wei Zhi Lv" in Qing Dynasty: Function and Functional Transformation *Yang Limin*(82)

Personal Connection, Bribery and Ascendance: Analysis on the Crime of Soliciting Help and

Seeking Personal Connection in Tang Dynasty *Xie Hongxing*(96)

Research on the Judicial Procedures of Ancient Chinese Family *Yuan Meilin, Yao Zixiao*(104)